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TÖRTÉNELMI BERUHÁZÁS ZÁMOLYON

2024. november 7-én Dr. Nagy István agrárminiszterrel, 
Törő Gábor képviselő úrral és Tamási Péter beruházóval 
együtt vágtuk át a nemzeti szín szalagot, mellyel átadásra ke-
rült a Tamfarm Kft. korszerű gabonatároló és szárító létesít-
ménye, mely 11 ezer tonna termény tárolására alkalmas. Az 
1,6 milliárd forintos beruházás, amelyet az EU és a magyar 
kormány is támogatott, modern raktárépületet, gabonatisz-
títót, szárítót és műhelyeket foglal magában.
A zámolyi agrárszektor számára meghatározó fejlesztés-
sel kapcsolatosan a miniszter úr kiemelte a mezőgazdaság 
versenyképességének fontosságát és a helyi gazdaságra gya-
korolt pozitív hatását. A Tamási család 2021-ben látta meg 
először a lehetőséget abban a kukoricaföldben, melynek fes-
tői hátterét a Vértes lankái adják, s amely körül eleve a saját 
földjeik terülnek el. Ez a közelség tette lehetővé, hogy a szál-

lításból fakadó üzemanyag- és energiaköltségeket jelentősen 
csökkenthessék. A korszerű csarnok és a hozzá tartozó leg-
modernebb technológiai feltételek kialakításához az Európai 
Unió (EU) és a magyar kormány is jelentős összeggel járult 
hozzá: az 1,6 milliárd forintos beruházásból a tárolóépítésre 
a cég 500 millió forint támogatást kapott, a többi pedig ked-
vezményes bankhitelből és önerőből tevődik össze.
Ezúton is gratulálunk a beruházás megvalósításához, az 
álom beteljesüléséhez és kívánunk a gazdálkodóknak sok 
napsütést, megfelelő mennyiségű és jó időben érkező csa-
padékot annak érdekében, hogy a mindennapi kenyerünk 
megtestesüléséhez a Gondviselő szüntelen segítségével aka-
dálytalanul növesszék a gabonát, ezáltal első szereplőként 
gondoskodva mindannyiunkról.
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Tájékoztató a Képviselő-testület munkájáról

A 2024. június 9-én megválasztott képviselő-testület október 
7-én tartotta ünnepélyes alakuló ülését, melyen a polgármester 
és a képviselők letették esküjüket, majd újraválasztották Tanárki 
Gábort a település alpolgármesterévé és megalakították a kép-
viselő-testület bizottságait. A Pénzügyi- és Ügyrendi Bizottság 
elnökének Váczi Máté képviselőt szavazta meg a testület, tagjai 
pedig Takács József képviselő, Weimper Zoltán képviselő, Rot-
terné Kőszegi Julianna és Szőke Zoltán lettek. A Településfej-
lesztési Bizottság elnöki tisztségét továbbra is Nagyné Méhes 
Mónika tölti be, Takács József képviselő, Szabó Sándor képvise-
lő, Varga-Denke Tímea és Nagy Levente tagok mellett. Az ülésen 
a nem képviselő bizottsági tagok is esküt tettek. 
A képviselő-testület a 2024. október 9-i ülésén vizsgálta felül 
és fogadta el a Szervezeti és Működési Szabályzatát, melyből a 
döntéshozatal tekintetében kikerült a tartózkodás lehetősége. Az 
ülésen elfogadásra került a 2024. évi költségvetési rendelet má-
sodik negyedéves módosítása, az adókról és a szociális ellátások-
ról szóló beszámoló is. Elfogadták a képviselők az ebrendészeti 
szerződés módosítását és döntöttek az időközben sajnos meg-
hibásodott önkormányzati MTZ traktor javításáról és a hivatali 
épület elektromos hálózatának szükségszerű fejlesztéséről is. La-
kosságunkat közvetlenebbül érintő döntések is születtek, hiszen 
határozatban került rögzítésre, hogy minden eddigit meghaladó 
mértékben, mindösszesen 2.300.000,- Ft-ért állít össze az ön-
kormányzat karácsonyi élelmiszercsomagot nélkülöző polgár-
társaink részére, melyet az ünnep előtt anonim formában fognak 

megkapni. Továbbá 
döntés született az év 
végi rendkívüli telepü-
lési támogatás jutta-
tásáról és összegéről, 
lefordítva a gyerme-
keknek szánt kará-
csonyi támogatásról, 
melyet minden 18 év 
alatti zámolyi gyermek 
és 18 év feletti nappali 
tagozatos tanulói, hall-
gatói jogviszonnyal 
rendelkező nebuló 
egyforma, 15.000,- 
Ft-os összegben fog 
megkapni. Mert a 
gyermek az első.
A testület 2024. októ-
ber 18-án rendkívüli 
testületi ülést tartott 
annak érdekében, 
hogy újra csatlakozni 

tudjon a Bursa Hungarica felsőoktatási ösztöndíj programhoz, 
hiszen mint mondtam, a gyermek az első. Az előttünk álló prog-
ramra ¬– az eddigieket kibővítve – már nem csak felsőoktatási 
hallgatók, hanem érettségi előtt álló felsőoktatásba továbblépni 
szándékozó tanulók és már érettségizett, felsőfokú végzettséggel 
nem rendelkező szociálisan rászorulók is pályázhatnak majd. 
Következő rendes nyílt ülését a képviselő-testület 2024. novem-
ber 6-án tartotta, melyen elfogadásra került a 2024. évi költség-
vetési rendelet harmadik negyedévi módosítása, a következő évi 
belső ellenőrzési terv, mely a Zámolyi Mesevár Óvoda gazdasági 
működését fogja érinteni. Elfogadták a képviselők a belső ellenőr 
2024. évi jelentését, mely az önkormányzat 2023. évi gazdál-
kodását vette górcső alá, s igazolta a jogszabályoknak megfele-
lő gazdálkodás tényét. A Pénzügyi- és Ügyrendi Bizottság és a 
Képviselő-testület felülvizsgálta az önkormányzat adórendele-
tét, melyet a képviselők 2019. óta immár hatodik alkalommal 
hagytak változatlanul. Ez azt jelenti, hogy a 2018 óta változatlan 
összegű kommunális adó és telekadó mértéke ismét nem emel-
kedik január 1-jével. A bizottság és a testület felülvizsgálta a szol-
gáltatási és egyéb díjak mértékét, melyekből néhányat megemelt, 
de a lakosságot közvetlenül érintő díjakon nem változtatott. El-
fogadásra került a közvilágítás és a különböző önkormányzati 
ingatlanok áramszolgáltatására vonatkozó árajánlat, mely 2027. 
december 31-ig rögzíti a vásárolt áram árát. Korábban már egy 
ilyen hosszú távú szerződés mentette meg az önkormányzatot a 
közvilágítás 2021-ben megtöbbszöröződött kiadásaitól. Döntés 
született a vagyon- és felelősségbiztosítási szerződés indexálá-
sáról és a Zámolyi Hírmondó kiadására vonatkozó szerződés 
módosításáról is, melyet továbbra is a Kék Elefánt Nyomda fog 
elvégezni. Végezetül döntöttek a képviselők a Zámolyi Mesevár 
Óvoda december 14-i nevelés nélküli munkanapjáról és az in-
tézmény 2024. december 23. – 2025. január 3. közti zárva tar-
tásáról is. 
Jelen újság különböző cikkekben tájékoztatja polgártársainkat 
a közelmúlt eseményeiről és az előttünk álló programokról, így 
tájékoztatásomat igyekeztem rövidre fogni, hiszen a közmeghall-
gatás beszámolóját is olvashatják ebben a lapban. Továbbá még 
több információt szerezhetnek a zamoly.hu oldalon a hírekből és 
a polgármesteri beszámolókból is. Bíztatom olvasóinkat, hogy 
kövessék figyelemmel az önkormányzat és a Szép Ilonka Falu-
ház facebook oldalát, valamint töltsék le az OKOSönkormányzat 
applikációt. 
A Zámolyi Hírmondónak ebben az évben ez az utolsó megjelenő 
száma, így itt kívánok minden olvasónak Istentől megáldott, bé-
kés, boldog karácsonyt!
Találkozzunk az adventi rendezvényeken! 

Sallai Mihály
polgármester 
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A képviselő-testület az előző közmeghallgatását 2023. október 
12-én tartotta, mely az előző önkormányzati ciklus utolsó köz-
meghallgatása volt. A munkaterv szerint minden év októberében 
tartjuk a közmeghallgatást, mely ebben az esztendőben már az 
új önkormányzati ciklusra esett. Az önök akaratából az itt helyet 
foglaló testület szinte megegyezik az előzővel, így saját tapasz-
talatból tud „az új képviselő-testület” beszámolni a mögöttünk 
lévő évről. Egyetlen személy változott csupán, hiszen Kovács 
Péter képviselő társunk nem indult el a választásokon, neki itt is 
köszönöm az elmúlt 5 év munkáját és támogatását. Helyét Sza-
bó Sándor képviselő úr vette át, aki az elmúlt ciklusban külsős 
bizottsági tagként részese volt az önkormányzat működésének, 
innentől pedig döntéshozóként képviseli az újraválasztott képvi-
selőkkel együtt Zámoly lakosságát. Visszakanyarodva az utolsó 
közmeghallgatást követő időszakra igyekszem röviden össze-
foglalni az elmúlt esztendőt. Novemberben tárgyalta a képvise-
lő-testület a lakosságot pénzügyileg is érintő kérdést, mégpedig 
a helyi adók mértékét, melyet 5-dik alkalommal is változatlanul 
hagyott annak ellenére, hogy ebben az időszakban központilag 
került megszűntetésre az úgynevezett földadó, mely több millió 
forint kiesést eredményezett. Mégis úgy gondoltuk, s bár csak 
jövő hónapban kerül sor az adók tárgyalására, azt hiszem most is 
úgy gondoljuk, hogy nem a lakosság adóterheinek növelésében 
látja ez a testület a bevételszerzés mikéntjét, pedig már a gépjár-
műadó sem képezi az önkormányzat bevételét.
A működést „egyszerűen” a kiadások normalizálásával bizto-
sítjuk, mind a közüzemi díjak, mind a fejlesztések területén. Az 
előbbieket az energetikai rendszerek átgondolásával, új rend-
szerek kiépítésével, az utóbbit pedig saját erővel, szakemberek 
alkalmazásával oldjuk meg. Az előző év végének nagy történése 
volt az új településterv a Helyi Építési Szabályzat megalkotása, 
melyet 2012-ben kellett volna megtenni, de arra nem került sor. 
Hárommillió forintot nyertünk pályázaton és 5,3 millió forintot 
tettünk hozzá önerőből, hogy elkészülhessen. Az átlag polgárnak 
ez nem sokat mond és azt is hiheti, hogy őt nem nagyon érinti, 
de ez nem így van. Mert túl a kötelezvényen, túl azon, hogy az 
építkezők tiszta képet kaptak, túl azon, hogy számtalan térké-
pen szereplő anomália javításra került, s több még ma is javítás 
alatt van, s túl azon, hogy az óvodabővítés is sokáig akadozott 
a régi HÉSZ miatt, még egy dolgot jelentett. Ez volt a pénzügyi 
alapja az ez évi fejlesztéseknek, s ez a pénzügyi alapja a további 
fejlesztéseknek is. Ebből a szempontból ez egy beruházás volt, 
mely szükséges volt ahhoz, hogy a 2022- ben általunk 4,2 millió 
forintért visszavásárolt „belmajori” 15 db telkek egy részét piaci 
áron tudjuk értékesíteni. Ez volt a titka az idei fejlesztéseknek, 
a Fenyves utca aszfaltozásának, a Magtár köz szélesítésének, 
a műfüves pálya és a játszótér építésének, de még a Széchenyi 
utca burkolatépítésének is, hiszen már akkor számoltunk ezzel 
a bevétellel. Mindezeket úgy tudtuk megcsinálni, hogy az ön-
kormányzat tartalékát egyetlen forinttal nem csökkentették a 
beruházások, s minden kötelező és önként vállalt feladatot ma-

radéktalanul teljesítettünk. S bár korábban azt prognosztizálták, 
hogy a 2019-ben hivatalba lépő testületnek úgynevezett kará-
csonyi támogatásra sem lesz pénze, mégis minden évben 15.000 
forintos iskolakezdési támogatást, 8.000-15.000 forintos év végi 
rendkívüli települési támogatást tudtunk adni a gyermekeknek, 
s a rászoruló családokat is 1,5 millió forint értékben támogat-
tuk élelmiszercsomaggal. Ez az idei évben sem lesz másként. S 
ha már a karácsonynál járunk, meg kell, hogy említsem Zámoly 
lakosságának tavaly szentesti hihetetlen összefogását, mely meg-
mentette a Petőfi, Vasvári utcai ingatlanokat a Burján árok vizé-
nek elöntésétől. Sokan nem osztották azt a meglátásomat, hogy 
az áradatot a Burján árok medrének sással benövése és felisza-
polódása okozta, így nehéz munka volt elérni, de végül júliusban 
megtörtént a mederkotrás. Az első nagy kontroll szeptemberben 
volt, amikor a rövid időn belüli jelentős csapadék ellenére 10 
cm körül tetőzött az a vízoszlop, mely Szenteste 102 cm volt. Az 
előző év végének tragikus történése volt, hogy elvesztettük dr. 
Lukács László professzort, Zámoly szülöttjét és díszpolgárát, aki 
életének minden napján hirdette, sőt még poszthumusz is hirdeti 
zámolyiságát. Három hete mutatták be Néprajzi forgácsok a ké-
sei szüretből című könyvét, melynek szinte nincs olyan fejezete, 
amiben ne említené meg szülőfaluját. Az új év elejének jelentős 
változása volt, hogy a hulladékgazdálkodási alapfeladat után az 
orvosi ügyelet is kikerült az önkormányzatok feladatai közül, azt 
január 1-jétől az Országos Mentőszolgálat látja el.
A védőnői ellátás sem az önkormányzathoz, hanem a kórházhoz 
tartozik. Februárban a Mesevár Óvoda és a Szép Ilonka Falu-
ház klimatizálásának tapasztalataiból kiindulva a Csoóri Sándor 
Művelődési Házat is klimatizáltuk, melyet az előző két télen a 
rezsiválság miatt be kellett zárnunk, s a temperáló fűtés is havi 

Csanádi Imre: Öreghegy, 1944. dec. 23. 

Nem kéklett a Vértes, feketéllett, 
hajló háta égre görbedt-rémlett. 

Éjszaka volt, Negyvennégy, december… 
Alig bírtam dobogó szivemmel. – 

Hegyek, édes megszeppent nénéim, 
térdeteken jó volt üldögélni; 
lakattatok szőlővel, dióval, 

voltatok csend, tücsökszó, rigódal. 
Voltatok ős, mámorító szépség, 
döngtétek a munka szívverését. 

S ha nevem egy verssel még kiröppen: 
költővé is általatok lettem. – 

Nem ismertük egymást most ez egyszer, 
nem szólhattunk, csupán lopva, szemmel. 

Német ágyúk árnyéka riasztott. 
Csak azt tudtam: várandósak vagytok. 

Megszülitek – szülni akarjátok – 
sarjatokat már, a szabadságot. – 

A vajúdás, a gyalázat jegyét: 
dúlt présházakat rejtett a sötét.

2024. október 9-i közmeghallgatáson
elhangzott polgármesteri tájékoztató
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218.000,- Ft-ba került. Hasonlóan az óvoda tornaszobájához, 
itt is a klímák szerelése közben derült ki, hogy a födémen nincs 
vagy nem megfelelő a szigetelés, így közösségi összefogással 20 
cm vastag szigetelést terítettünk a padlásra. Az orvosi ügyelet 
átszervezése miatt áprilisban megszűntetésre került a Székesfe-
hérvári Többcélú Kistérségi Társulás, innentől az önkormányzat 
már csak az Iszkaszentgyörgyi Szociális Intézményi Társulás és 
a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás tagja. To-
vábbá tagja a Vértes-Gerecse Vidékfejlesztési Közösségnek és a 
Települési Önkormányzatok Országos Szövetségének. A tavasz 
folyamán kezdődött meg a már említett műfüves pálya építése, 
az Óvoda utca egyelőre kőzúzalékos burkolatának elkészítése, 
több apróbb fejlesztés és sok előző terület után ebben az évben 
a szőlőhegyi anyaggödrökből került összegyűjtésre 200 zsák 
és további 10 m3 illegális hulladék. Ugyan nem tettük közzé a 
közösségi médiában, de megvásároltuk az iskolával szemközti 
családi házat, melynek udvarán az illegális autóbontás és hulla-
dék égetés sok bosszúságot okozott. Az udvar iskolai parkolóvá 
alakítása folyamatban van, az épület felújítása pedig várja egy ide 
vonatkozó pályázat megjelenését. Május 12-én végre beiktatták 
Nt. Gyunyits Ottó lelkipásztort, akit többek között Gyulyás Ger-
gely miniszterelnökséget vezető miniszter is köszöntött, akinek 
dédapja lelkészként szolgált településünkön. Június 9-én pedig 
az Európa Parlamenti és a helyhatósági választásokra került 
sor, melynek következtében összeállt az október 1-jétől jogha-
tályos helyi döntéshozó testület. A nyár legnagyobb eseménye 
hagyományos módon a Zámolyi Napok rendezvénysorozat volt, 
mely nem csak papíron 5 nap terjedelmű, hanem tartalommal 
megtöltött. Hiszen a szombati főnap elé idén harmadik alkalom-
mal beékelt nagysikerű Magtár piknik után az idén a csütörtöki 
jubileumi házasok köszöntése elé szerdára beékelődött egy ko-
molyzenei koncert, ami szintén nagy sikerrel zárult. Rengeteg 
munkával sikerült az egész rendezvénysorozatot 3.000.000,- 
Ft-ból megvalósítani, de ha a színvonalat tartani, sőt ha növelni 
szeretnénk, a jövőben emelni kell a költségvetésén. Szeptember 
vonatkozásában a legemlítésreméltóbb, hogy a Zámolyi Mesevár 
Óvodában 106 gyermek kezdte meg a nevelési évet, a Zámolyi 
Csanádi Imre Református Általános Iskolában pedig 156 gyer-
meknek csengettek be a tanévkezdéskor. Úgy gondolom, ehhez 
nem kell semmit hozzáfűzni, annak fényében, hogy 2019-ben 77 
gyermek járt az iskolába. Ami az óvodát érinti, el kell mondani, 
hogy az óvodapedagógusok jelentős bérrendezésen mentek át, 
valamint az újratervezés, a HÉSZ módosítás és az eredeti pályá-
zat újraértékelésének sikere után augusztusban végre lezárult a 
második közbeszerzési eljárás, melyet követően jelenleg az aján-
lattevők hiánypótoltatása zajlik. Várjuk a napot, hogy aláírásra 
kerülhessen a kivitelezési szerződés és megkezdődhessen az 
építkezés. Az utolsó hónap az önkormányzati ciklusváltásból fa-
kadó teendőkkel, az alakuló ülés megszervezésével zajlott, mely 
után a jelen közmeghallgatást követően kerül sor az új Szervezeti 
és Működési Szabályzat elfogadására és a költségvetési rendelet 
módosítására, melyből csupán egyetlen számot emelnék ki.
Zámoly Község Önkormányzatának tartaléka az I. féléves gaz-
dálkodásról szóló tájékoztatás szerint 438 M forint, melyből 

2024. október 12-én reggel 09:00 órára megérkezett Buda-
pestről egy lelkes, 9 főből álló csapat, hogy egy egész napos 
esemény keretében felmérjék a települést. Azt a célt tűzték 
ki maguknak, hogy az OpenStreetMap tartalmazza a le-
hető legpontosabb és legnaprakészebb Zámoly-térképet. A 
helyszínen csatlakozó lelkes térképészek segítségével sikerült 
elérni a célt. A térképet nem csak a hivatalos ügyintézéshez 
lehet ezután használni, hanem azt bármely zámolyi lakos is 
megkaphatja a telefonjára.
2024. október 12., reggel 08:30. Beérkezik az első autó a Csoóri 
Sándor Művelődési Ház parkolójába. Ekkor a polgármester úr és 
csapata már javában dolgoznak az előkészületeken, hogy a töb-
biek megérkezéséig minden el legyen intézve. Hamarosan befut 
a többi autó is, és megérkeznek a helyi lakosok, akik segítenek 
a munkában. Rövid tájékoztató és eligazítás keretében bemuta-
tásra kerül az OpenStreetMap projekt, a magyar közösség, va-

ugyan 301 M forint az óvodabővítés elkülönített kerete, de mégis 
látható az elmúlt 5 év takarékos gazdálkodása minden nehézség 
ellenére. A teljes ciklus alatt a megvalósult fejlesztésekkel pár-
huzamosan azért gazdálkodtunk takarékosan, mert nem tudtuk 
mekkora önerőt kell hozzátenni az óvoda bővítésének megvaló-
sulásához. Amint azon túl leszünk, elindulhatunk a további fej-
lesztések felé vezető úton, melyek között első helyen kell álljon 
a művelődési ház mosdóinak felújítása, mert három sikertelen 
pályázat után tovább nem várhat a helyzet megoldása. Végeze-
tül meg kell említsem Zámoly kulturális életét, hiszen csak meg 
kell nézni a faluház és a művelődési ház leterheltségét és máris 
látszik, hogy milyen közösségek, milyen közösségi rendezvények 
követik egymást településünkön. Szinte nincs olyan hét, hogy ne 
lenne valamilyen rendezvény, s a klubnapok, szakkörök is egy-
másba érnek.
Ehhez szükség van aktív és odaadó kollégákra, aktív és odaadó 
közösségekre, akikkel élmény együtt dolgozni akkor is, ha az 
embernek szinte már nincsen egyetlen szabad hétvégéje sem. De 
ezért a közösségért érdemes dolgozni, érdemes értük fáradozni 
az év 365 napján. Így vagyunk együtt egymás szolgálatára.

Sallai Mihály
polgármester

Zámoly feltérképezése
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lamint az a hatalmas munka, amelyet a térképezésbe fektetnek. 
Az OpenStreetMap egy bárki által, akár üzleti célra is használ-
ható térinformatikai adatbázis, bár legtöbben csak térképként 
ismerik. Az OpenStreetMapet rengeteg helyen használják. Ta-
lálkozhatunk vele, ha venni vagy eladni szeretnénk valamit a 
legnagyobb apróhirdetési oldalon, ha eladó ingatlant keresünk 
a legnagyobb ingatlanhirdető oldalon, segítségünkre van, ha tö-
megközlekedési útvonalat tervezünk, és még a vonatok fedélzeti 
kijelzőjén is láthatjuk alaptérképként, hogy éppen hol tart a sze-
relvény. Az eligazítás után 2-3 fős csoportokban indultunk el a 
négy égtáj felé, a kerékpáros csapat pedig a külterületi földutakat 
célozta meg. Bejártuk az egész települést, pontosítottuk a közte-
rületek nevét, megadtuk az utak és a járdák paramétereit, rögzí-
tettük a házszámokat, felvettünk mindent, ami a terepen látható. 
Ezeket összefoglalóan térképelemeknek hívjuk, és bármi lehet 
térképelem, amelyhez GPS-koordinátát lehet rendelni, legyen az 
egy tűzcsap, ivókút, kamera, játszótéri eszköz, bolt, kocsma, ét-
terem, vagy egyéb olyan helyszín, amelyet az emberek nap mint 
nap látogatnak. Délben visszatértünk a bázisra, a Csoóri Sándor 
Művelődési Házba, ahol finom paprikás krumplival láttak ven-
dégül minket. A szakács, Sallai – Bodnár Márta bevallása szerint 
még sosem csinált ekkora adagot, amely 20 embernek is elég. 
Ezúton is szeretnénk megnyugtatni, hogy nagyon jól sikerült, 
nagyszerű volt az ebéd. Köszönjük szépen!
Rövid pihenő után ismét útra keltünk, ezúttal a külterületi részek 
felé. Rengeteg nyomvonalat pontosítottunk, frissítettük az utak 
járhatóságát, felvettük az épületeket. A felmérés során a valósá-
got térképeztük, vagyis, ha egy út létezik a terepen, akkor annak 
a térképen a helye, függetlenül attól, hogy hivatalos, önkormány-
zati útról vagy magánterületen futó, közforgalom számára meg-
nyitott magánútról van szó. Hatalmas hozzáadott érték, hogy a 
polgármester úr végig velünk tartott, mert bármilyen kérdésünk-
re azonnal megkaptuk a választ.
Sötétedésig gyűjtöttük az adatokat, majd a budapesti csapat elin-
dult hazafelé. Bár a StreetComplete nevű mobil alkalmazással a 
felmért adatok egy része azonnal bekerült az adatbázisba, az iga-
zi nagy munka csak a következő napokban kezdődött. Átnéztük 
a rendelkezésre álló légi felvételeket, kielemeztük azt a több száz 
fényképet, amelyeket a helyszínen készítettünk, és megpróbál-
tuk a lehető legpontosabban megszerkeszteni a térképet.
Néhány heti utómunkát követően előállt egy olyan állapotú 
térkép, amelyet már minden érintett elégedetten használhat. 
Zámoly jelenlegi térképe tartalmazza az összes utat és épületet 
a hozzájuk tartozó házszámokkal együtt, hogy ha navigációra 
szeretnék használni, akkor minden zámolyi lakos hazataláljon.
Ha Ön is szeretné megkapni az elkészült térképet, akkor láto-
gasson el a www.osm.org oldalra, vagy töltse le a mobiltelefon-
jára az Organic Maps vagy az OsmAnd nevű alkalmazásokat. 
Az alkalmazások telepítése után az első indításkor letölthetők a 
térképek, amelyek ingyenesek, és tetszőleges, akár üzleti célra is 
használhatók. A letöltött térképek teljesen offline módon, mo-
bilinternet-kapcsolat nélkül használhatók. Nem csak Zámolyon, 
hanem az egész világon, bármerre is jár.

Úr Balázs
szerkesztő

Ovi hírekOvi hírek
Szeptember 2-án újra benépesedett és gyermek zsivajtól lett 
hangos óvodánk. Már hosszú évek óta hagyomány intézmé-
nyünkben, hogy a tanév első napján elbúcsúzunk volt nagycso-
portosainktól, akiket a tanító nénik és a Csanádi Imre Reformá-
tus Általános Iskola 8. osztályosai kísérnek át az iskolába. Sok 
sikert, örömöt kívánunk Nekik!
Szeptemberben autómentes napot szerveztünk, ezen a napon 
ösztönözzük gyermekeinket, hogy rollerrel, kerékpárral, gyalo-
gosan vagy saját kezűleg készített járgánnyal érkezzenek az óvo-
dába. Idén is remek ötleteket láthattunk, köszönjük a szülők krea-
tivitását! A nagycsoportosaink rendőri kísérettel kerékpároztak 
le a Füzesbe, ahol egy KRESZ pályán bizonyíthatták, hogy jól 
ismerik a gyalogos és kerékpáros közlekedés szabályait. A kiseb-
bek az óvoda udvarán mutathatták be kerékpáros tudásukat.

Már a középkorban tartottak szeptember 29-én Mihály-napi 
vásárokat. A Mihály-napi állatvásár pásztorünnep is volt, ahol 
nemcsak a szükséges holmikat tudták beszerezni a vásározók, 
hanem ismerősökkel, barátokkal, távoli rokonokkal való talál-
kozásra, mulatozásra is alkalmat adott a vásári forgatag. Ezt a 
régi szokást igyekszünk mi is feleleveníteni óvodánkban, nagy 
öröm számunkra, hogy évről évre egyre többen vesznek részt jó-
tékonysági vásárunkon, támogatva ezáltal csoportjainkat. Hálá-
san köszönjük a szülők munkáját, a felajánlásokat és a vásározók 
támogatását! 
Október elsején óvodánk Süni csoportos gyermekei köszöntöt-
ték Zámoly idős lakosságát az Idősek Világnapja alkalmából ren-
dezett ünnepségen. Majd október első hetében megkezdődött 
óvodánk 70-ik születésnapja alkalmából szervezett jubileumi 
hetünk. Minden napra jutott egy-egy izgalmas program, kedden 
a nagycsoportosainkkal útra keltünk a faluban, és a közeledő ál-
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latok világnapja alkalmából, állatokkal kapcsolatos feladatokat 
oldottunk meg egy-egy állomáson. Szerdán az óvónők mesejá-
téka tette színesebbé a gyermekek napját, míg csütörtökön a Ká-
kics együttes zenés előadásával, közös énekléssel és tortázással 
zártuk a gyermekekkel az ünnepi hetet. Pénteken az óvoda első 
óvodásai, az óvoda volt dolgozói és a meghívott vendégeink kö-
rében ünnepeltük óvodánkat. Ezúton szeretnénk megköszönni 
azoknak, akik hozzájárultak óvodánk fennállásának 70-ik szüle-
tésnapja alkalmából szervezett rendezvényünk sikeres lebonyo-
lításához.
Köszönjük a támogatásokat és a felajánlásokat:
-Zámoly Község Önkormányzatának,
-Pedró Sörözőnek,
-Szabadkai Pincészetnek és 
-Zoli Pékségnek.
Örülünk annak, hogy ilyen sokan elfogadták meghívásunkat, 
hálásak vagyunk a műsorban fellépő volt ovisaink, Farkas Esz-
ter, Kónya Ákos, Mike Anna, Bácskai Botond, Bácskai Barna-
bás, Papp Máté, Nagy Alexandra, Emődi Rebeka és felkészítő 
tanáruk Tárnok Ákos közreműködéséért, továbbá szeretnénk 
megköszönni a meghívott vendégek ajándékait.
Évek óta hagyomány óvodánkban, hogy az állatok világnapja 
alkalmából gyűjtést szervezünk egy-egy állatmenhely számára. 
Idén a Herosz Állatotthont választottuk, ellátogatott hozzánk 
Krepsz Gyöngyi az állatotthon vezetője, aki előadást tartott a 
gyerekeknek a felelős állattartásról. A bemutatott állatok, Tit a 
kutyus, Luna cica, és Teki a görög teknős nagy sikert arattak, a 
gyerekek kedvesen fogadták őket, együtt mozogtak Tittel, össze-
hasonlították magukat az állatokkal, az előadás során megértet-
ték azt is, hogy az állatoknak ugyanúgy szükségük van megfelelő 
élelemre, ivóvízre, fekhelyre, mozgásra, és főként gondoskodás-
ra, szeretetre, mint nekik. A foglalkozások után mindenki lel-

kesen adta át az általa 
felajánlott adományt, 
hálásan köszönjük a 
szülők támogatását!
Intézményünkben a 
külső világ tevékeny 
megismerésének szer-
ves része a madárvé-
delemre nevelés. Óvo-
dánk évek óta viseli 
a Madárbarát Óvoda 
címet, célunk, hogy 
óvodánk környezetét 
természetbaráttá ala-
kítsuk, fontosnak tart-
juk, hogy megértessük 
a gyermekekkel, hogy 
minden nap tehe-
tünk valamit a termé-
szetünk védelméért. 

Madárbarát tevékenységünk célja, a gyermekek és szülők kör-
nyezettudatos magatartásának alakítása, a környezetvédelemre 
nevelés, és a fenntartható fejlődés megalapozása. Október utolsó 
hetében újra ellátogatott hozzánk Szalai Gábor a Pro Vértes Ter-
mészetvédelmi Közalapítványtól, aki most sem jött üres kézzel, 
egy egerészölyvet mutatott be a gyerekeknek. Előadása során 
sok érdekes dolgot hallhattunk a madár életmódjáról, táplálko-
zásáról és testfelépítéséről. A bátrabbak az előadás végén meg is 
simogathatták a madarat. 
Ősztől újra elindult az FC Csákvár Utánpótlás szervezésében, 
Venczel Viktor vezetésével az Ovifoci. Reméljük, minél több ovi-
sunk csatlakozik ehhez a kezdeményezéshez!
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Istentisztelet és imaliturgia töltötte meg élettel a zámolyi teme-
tőt. November elsején, a hagyományhoz híven megemlékeztünk 
a búcsi leventékről egy temetői istentisztelet keretében, ahol 
Nagy Zsolt lelkipásztor úr vezetett minket az igeliturgiában, 
és a fenti ige alapján hirdethettem Isten reményt adó üzenetét, 
az evangéliumot. Bár az alkalom komolysága, hangulata nehéz 
volt, hiszen máig fáj a szívünk a háborúban elesettekért. Mégis 
jó volt látni, hogy két település, két felekezet, ilyen összetartozás-
sal, ilyen testvéri kiállással képes összefogni. Annyian voltunk, 
hogy a gróf utat szinte megtöltöttük, és így, együtt emlékeztünk, 
hallgattuk Isten vigasztaló igéit, a szavalatokat, és együtt fohász-
kodtunk az Úrhoz.
Az istentisztelet elején Guber-Polyák Enikő emelte a megem-
lékezés méltóságát Wass Albert, Üzenet haza című versének 
elszavalásával, a koszorúk elhelyezése előtt egy búcsi presbiter 
testvértől megtudtuk, hogy a leventéket pont ezen a napon, no-
vember elsején helyezték el újra végső nyughelyükre. A koszorú-
zás után pedig Weimper Zoltán képviselő úr ismertette nem csak 
a leventék halálának körülményeit.
A búcsi fiatalok sírhelye után a béresek keresztjéhez vonultunk, 
ahol Mórocz Tamás atya vezetett minket a megemlékezés litur-
giájában, ahol Gerendai Józsefné, Éva néni szavalta el Reményik 
Sándor – Végrendelet című költeményét. A temető után közö-
sen róttuk le tiszteletünket a nemzeti összetartozást jelképező 
keresztnél, melyet Trianoni emlékmű néven is ismerhetünk. Az 
ilyen alkalmak mindig megerősítik bennünk az összetartozást: 
hiszen magyarok vagyunk határon innen és határon túl. De re-
formátusok és katolikusok is vagyunk határon innen és határon 
túl is. Leginkább pedig Krisztus megváltottai vagyunk határon és 
felekezeten innen és túl is.

November elseje nem csak az elhunytakról szólt, ha-
nem az élő igéről is. A temetői alkalmak után ugyanis, 
kapcsolódva a Magyarországi Református Egyház ál-
tal meghirdetette „ÉLŐ IGE ÉVE” programsorozathoz, 
evangelizációs alkalmat tartottunk a zámolyi református 
templomban, ahol cseréltünk Nagy Zsolt tiszteletes úrral 
és én vezettem a dicsőítést és az imádságot, Ő pedig tol-
mácsolta Isten Élő Igéjét.

Tavalyhoz hasonlóan, idén is megszerveztük az október 
31-ei ökumenikus tábortüzes dicsőítés alkalmát. De mivel 
az idén leterített műfű nem nő vissza olyan gyorsan, mint 
a természetes társa, a műfüves pálya helyett a magtárnál 
gyújtottuk meg a dicsőítés tüzét. Mindenki hozott magá-
val valamit, amit tudott, volt forró tea és forralt bor, voltak 
sütemények, szalonna és kenyér is. Jó volt a tűz körül me-
legedve új énekkel együtt dicsérni az Urat. Sok mindenben 
különbözünk, október 31. pedig pont az a nap, amely a leg-
inkább elválasztja felekezeteinket. De egy közös pontunk 
van, a mi Megváltó Urunk, Jézus Krisztus, az Isten Fia, 
akit dicsérünk és magasztalunk mindannyian, akik Benne 
hiszünk. Ő pedig képes minket összekötni ezen az estén is. 
Ezt éltük, ünnepeltük meg a tábortűz körül. Az idei dicső-
ítő alkalomnak az is különlegessége volt, hogy nem csak a 
zámolyiakat, hanem egyházmegyénk fiataljait is vártuk erre 
az eseményre, így voltak olyanok, akik több, mint egy órát 
utaztak azért, hogy itt lehessenek. Isten legyen áldott azért, 
hogy megőrizte őket is az úton. Dicsértessék az Úr Jézus 
Krisztus! Legyen Istennek dicsőség!

SENKI NEM RAGADHATJA KI
ŐKET A KEZEMBŐL

AZ IGE ÉLŐ ÉS HATÓ

EGY TŰZ KÖRÜL

„Az én juhaim hallgatnak a hangomra, és én ismerem 
őket, ők pedig követnek engem. Én örök életet adok ne-
kik, és nem vesznek el soha, mert senki sem ragadhatja 
ki őket az én kezemből.” (János 10, 27-28)

„Mert Isten igéje élő és ható, élesebb minden kétélű 
kardnál, mélyre hatol, az elme és a lélek az ízületek és 
a velők szétválásáig, és megítéli a szív gondolatait és 
szándékait.” (Zsidók 4, 12)

„Ti vagytok a világ világossága.
Nem rejthető el a hegyen épült város.” Máté 5, 14

GÓLYAHÍR

A kisbaba és anyukája jól vannak,
akiknek ezúton kívánunk

jó egészséget és boldogságot!

Örömmel adunk hírt kisbaba születéséről:

Csonka Laura 2024.10.22-én megérkezett a családjához a
Vörösmarty utcába 4080g súllyal és  55cm hosszúsággal.

Hegedüs Megyer György 2024.09.29-én megérkezett a család-
jához a Széchenyi utcába 3130g súllyal és 49cm hosszúsággal.




